
1 

 

PROTOKÓŁ Nr 18/20 

z obrad XVIII Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie w kadencji 2018-2023 odbytej w dniu  

31 marca 2020 r. w godzinach od 12:45 do 14:40 w sali konferencyjnej Urzędu 

Miejskiego w Rajgrodzie. 

 

W posiedzeniu wzięli udział: załącznik lista Radnych Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:  

1. Ireneusz Gliniecki – Burmistrz Rajgrodu  

2. Piotr Milewski – Sekretarz 

3. Joanna Andruk – Skarbnik 

4. Załącznik lista gości na posiedzeniu XVIII Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad.   

2. Przyjęcie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z XVI Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie.  

4. Przyjęcie protokołu z XVII Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie zwołanej w trybie 

nadzwyczajnym.  

5. Informacja Burmistrza o wydanych zarządzeniach i pracy od ostatniej sesji.  

6. Podjęcie uchwał w sprawach:  

a) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Grajewskiemu, 

b) zmian w budżecie Gminy Rajgród na rok 2020, 

c) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Rajgród na lata 2020-32, 

d) zwolnienia samorządowego zakładu budżetowego - Zakładu Gospodarki 

Komunalnej i Mieszkaniowej w Rajgrodzie z obowiązku wpłaty nadwyżki 

środków obrotowych do budżetu Gminy Rajgród, 

e) niewyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w budżecie Gminy 

Rajgród na rok 2021, 

f) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Rajgród, 

g) przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Rajgród w 2020 roku, 

h) określenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego, 
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i) ustalenia zasad odpłatności z tytułu udzielania zgody na prowadzenie robót 

budowlanych oraz umieszczanie urządzeń infrastruktury technicznej  

w nieruchomościach będących własnością lub we władaniu (posiadaniu) Gminy 

Rajgród, a nie będących drogami publicznymi, 

j) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego gminy Rajgród (tereny położone na obszarze wsi Woźnawieś), 

k) obywatelskiej inicjatywy uchwałodawczej. 

7. Przedstawienie sprawozdań: 

a) z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii w 2019 roku, 

b) z Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2017-2019 oraz z Realizacji 

Zadań z Zakresu Wspierania Rodziny za 2019 rok oraz Przedstawienie Potrzeb 

Związanych z Realizacją Zadań,  

c) z realizacji „Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz 

Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie” za 2019 rok. 

8. Wnioski i oświadczenia radnych.  

9. Sprawy różne.  

10. Zamknięcie obrad.  

Ad. 1. Otwarcie obrad.  

Obrady otworzył Przewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie - Marek Bućko, powitał 

wszystkich uczestników obrad oraz gości i stwierdził na podstawie listy obecności 

prawomocność obrad. Podczas obrad sesji na 15 radnych obecnych było 12 radnych. 

Przewodniczący Rady zwrócił uwagę, iż ze względu na trwającą epidemię koronawirusa, aby 

zachować bezpieczeństwo, w obradach uczestniczy minimalna liczba osób. 

 

Ad. 2. Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodniczący przedstawił zebranym porządek obrad XVIII Sesji Rady Miejskiej w 

Rajgrodzie. Zapytał zebranych o zmiany bądź propozycje, uwagi odnośnie proponowanego 

porządku obrad. Radni nie wnieśli żadnych uwag. Przewodniczący Rady Miejskiej poddał 

porządek obrad pod głosowanie. W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska 

jednogłośnie przyjęła porządek obrad. 
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Ad. 3. Przyjęcie protokołu z XVI Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 

Przewodniczący poinformował, iż protokół został dostarczony radnym na Dysku Google. 

Zapytał zebranych o zmiany bądź propozycje, uwagi odnośnie protokołu. Radni nie wnieśli 

żadnych uwag. Przewodniczący poddał protokół z XVI sesji pod głosowanie radnych. W 

wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła protokół 

z XVI Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 

Ad. 4. Przyjęcie protokołu z XVII Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie zwołanej w trybie 

nadzwyczajnym. 

Przewodniczący poinformował, iż protokół został dostarczony radnym na Dysku Google. 

Zapytał zebranych o zmiany bądź propozycje, uwagi odnośnie protokołu. Radni nie wnieśli 

żadnych uwag. Przewodniczący poddał protokół z XVII sesji pod głosowanie radnych. W 

wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie większością głosów przyjęła 

protokół z XVII Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie zwołanej w trybie nadzwyczajnym. 

Ad. 5. Informacja Burmistrza o wydanych zarządzeniach i pracy od ostatniej sesji. 

Burmistrz powitał zebranych. Poinformował, iż informacja będzie dotyczyła okresu od 31 

stycznia br. do 31 marca br. poinformował zebranych o wydanych zarządzeniach od numeru 

116 do 131, które można znaleźć na stronie BIP Urzędu Miejskiego w Rajgrodzie. 

6 lutego zebranie Zarządu Miejsko- Gminnego OSP w Urzędzie Miejskim w Rajgrodzie, na 

którym omówiono kwestie bieżące. Omówiono również terminarz spotkań sprawozdawczych 

poszczególnych OSP. 

12 lutego Burmistrz uczestniczył w spotkaniu sprawozdawczym OSP Woźnawieś. Burmistrz 

podziękował strażakom za przygotowanie spotkania. 

15 lutego Burmistrz udzielił ślubu cywilnego. 

16 lutego Zlot Morsów w Rajgrodzie. Burmistrz dodał, iż była to jedna z ostatnich imprez 

przed wybuchem epidemii w Polsce. Podziękował za organizację imprezy. 

18 lutego Sesja Rady Miejskiej w Rajgrodzie zwołana w trybie nadzwyczajnym. 

19 lutego Burmistrz wraz ze Skarbnik podpisał umowę w LGR w Suwałkach. Umowa 

dotyczyła realizacji inwestycji dotyczącej małej infrastruktury w Czarnej Wsi.  

20 lutego KGW Rydzewo uczestniczyło w konkursie Regionalny Specjał Roślinny w ramach 

podlaskiego Festiwalu Zdrowych Roślin 2020. Panie z KGW otrzymały pierwszą nagrodę w 

kategorii potrawa na słodko. Burmistrz podziękował za udział w konkursie i promocję gminy 

w województwie. 



4 

 

20 lutego spotkanie sprawozdawcze w OSP Rydzewo. Burmistrz podziękował strażakom za 

przygotowanie spotkania. 

21 lutego narada roczna w PSP w Grajewie. 

25 lutego Burmistrz uczestniczył w cyklicznej imprezie- Zapustach Radziłowskich. Zachęcił 

do uczestniczenia w tej imprezie w przyszłych latach. 

25 lutego Burmistrz uczestniczył w spotkaniu dot. Podlaskiego Produktu Lokalnego w UM w 

Augustowie. Dodał, iż warto zwrócić uwagę na ten temat, zapoznać się z produktami podlasia 

oraz zgłosić swój produkt.  

26 lutego spotkanie sprawozdawcze w OSP Miecze. Burmistrz podziękował strażakom za 

przygotowanie spotkania. 

27 lutego spotkanie sprawozdawcze w OSP Bełda. Burmistrz podziękował strażakom za 

przygotowanie spotkania. 

28 lutego spotkanie sprawozdawcze w OSP Rajgród. Burmistrz podziękował strażakom za 

przygotowanie spotkania. 

28 lutego odbyło się podsumowanie konkursu ekologicznego w szkole w Rajgrodzie i 

Rydzewie organizowanego przez Urząd Miejski w Rajgrodzie. Burmistrz podziękował za 

organizację konkursu i przybliżył o nim więcej informacji. 

28 lutego Burmistrz miał przyjemność wręczenia na wniosek dyrektorów szkół stypendia. 

Stypendia otrzymały dwie osoby z SP w Rydzewie oraz dwie osoby z ZS-P w Rajgrodzie. Są 

to stypendia przyznane za pierwszy semestr szkolny 2019-2020. 

29 lutego młodzież w ramach konkursu ekologicznego pojechała na basen do Suwałk. 

2 marca Burmistrz wraz ze Skarbnik podpisali umowę na budowę stacji fotowoltaicznej przy 

ujęciu wody w Rajgrodzie.  

3 marca Burmistrz spotkał się z Sołtys Cieszewa. Spotkanie dotyczyło uporządkowania 

działek gminnych oraz własności przy gruntach gminnych.  

6 marca spotkanie sprawozdawcze Zarządu Miejsko- Gminnego OSP. 

8 marca wiele spotkań na terenie gminy zorganizowanych z okazji Dnia Kobiet. Burmistrz 

podziękował za organizację. 

9-10 marca zgromadzenie Związku Gmin Wiejskich Województwa Podlaskiego. Burmistrz 

uczestniczył tylko w jednym dniu. Przedstawiono plan finansowy związku, omówiono sprawy 

bieżące, przedstawiono kwestie systemu gospodarowania odpadami. W spotkaniu 

uczestniczyło wielu polityków, parlamentarzystów oraz Minister Edukacji.  

10 marca Burmistrz uczestniczył w spotkaniu Gminnej Spółki Wodnej. Burmistrz 

podziękował za zaproszenie i organizację spotkania. Było to spotkanie o charakterze 

sprawozdawczo- wyborczym. Wybrano nowy zarząd spółki.  
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11 marca spotkanie w Niećkowie zorganizowane przez Starostwo Powiatu Grajewskiego z 

okazji Dnia Sołtysa. Podczas spotkania Sołtysi z Gminy Rajgród- Pan Mariusz 

Pieńczykowski- Sołtys wsi Bukowo oraz Pan Krzysztof Lotkowski- Sołtys Wsi Orzechówka 

zostali odznaczeni oznaką Zasłużeni dla Rolnictwa. Burmistrz pogratulował Sołtysom za 

wyróżnienia. Dodał, iż na Dniu Sołtysa był również kulinarny akcent z Gminy Rajgród, 

albowiem KGW Kosówka oraz KGW Pieńczykowo przygotowały pyszne ciasta. 

18 marca Burmistrz uczestniczył w Komisji Skarg Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w 

Rajgrodzie.  

20 marca rozpoczęto cykliczne spotkania w ramach Gminnego Zespołu Zarządzania 

Kryzysowego. Na spotkaniach podejmowane są dyskusje, decyzje, zalecenia do jednostek 

organizacyjnych w związku z walką z epidemią. Burmistrz dodał, iż w jego ocenie sytuacja w 

gminie jest opanowana. 

Burmistrz poinformował, iż od 26 marca Urząd Miejski jest zamknięty, jednak pracuje. 

Sprawy można załatwiać telefonicznie, mailowo. W wyjątkowych sytuacjach można wejść i 

osobiście załatwić sprawy. 

Sprawy inwestycyjne: 

 

19 lutego w siedzibie Stowarzyszenia Lokalna Grupa Rybacka „Pojezierze Suwalsko-

Augustowskie” w Suwałkach z Zarządem Województwa Podlaskiego została podpisana 

umowa o dofinansowanie zadania pn. „Utworzenie miejsca rekreacji w miejscowości 

Czarna Wieś”. Inwestycja zostanie dofinansowana ze środków pochodzących z budżetu Unii 

Europejskiej w ramach Programu Operacyjnego ,,Rybactwo i Morze” 2014-2020. Wysokość 

przyznanego dofinansowania: 50 450,00 zł, szacowany koszt inwestycji: 75 604,14 zł. 

Planowany termin realizacji zadania: czerwiec 2020 r. 

W dniu 24 marca rozstrzygnięto zapytanie ofertowe na realizację inwestycji pn. „Utworzenie 

miejsca rekreacji w miejscowości Czarna Wieś”. 

Najkorzystniejsza oferta na obie części zadania tj.: 

- część 1 – budowa wiaty rekreacyjnej i wiaty grillowej, 

- część 2 – budowa osłony dla kabin wc i przebieralni plażowej, 

została złożona przez Wykonawcę: Ricoland-Dom z Suwałk. 

 

2 marca została podpisana umowa o dofinansowanie projektu pt. „Instalacja OZE na terenie 

przyległym do stacji uzdatniania wody w Rajgrodzie”. Inwestycja będzie polegała na 

montażu naziemnej instalacji fotowoltaicznej o mocy 49,59 kWp, wytwarzającej energię 

elektryczną na potrzeby ujęcia wody i stacji uzdatniania wody w Rajgrodzie. Dofinansowanie 

w kwocie 187 689,60 zł pochodzi ze środków Regionalnego Programu Operacyjnego 

Województwa Podlaskiego na lata 2014-2020 (RPOWP 2014-2020) w ramach Osi V: 

Gospodarka niskoemisyjna, działania 5.1 Energetyka oparta na odnawialnych źródłach energii. 

Koszt całkowity inwestycji oszacowano na 288 572,76 zł. Ukończenie budowy i 

uruchomienie instalacji fotowoltaicznej zaplanowano na trzeci kwartał 2020 roku. W 
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najbliższych dniach zostanie ogłoszone postępowanie przetargowe na realizację tego zadania 

oraz na nadzór inwestorski. 

 

5 marca 2020 r. rozstrzygnięto przetarg na nadzór inwestorski na zadanie inwestycyjne pn.: 

„Modernizacja oświetlenia ulicznego w Rajgrodzie”. Na to zadanie przeznaczono kwotę 13 

873,05 zł. Został wyłoniony wykonawca. 

 

13 marca złożono dwa wnioski o dofinansowanie z budżetu Województwa Podlaskiego w 

ramach „Programu odnowy wsi województwa podlaskiego”. Pierwszy wniosek dotyczy 

zadania bieżącego pn. „Wyposażenie Remizy OSP – Świetlicy Wiejskiej w Bełdzie”, w 

ramach którego mają być zakupione m.in.: meble, sprzęt AGD, sprzęt RTV, artykuły 

gospodarstwa domowego, sprzęt sportowy, gry edukacyjne planszowe, elektroniczne, 

sportowe). Planowany całkowity koszt zadania: 30 000,00 zł z czego dofinansowanie 

15 000,00zł. Drugi wniosek dotyczy zadania inwestycyjnego pn. „Wymiana stolarki 

okiennej w Świetlicy Wiejskiej w Kosówce” polegającego na zakupie wraz z montażem 

nowych okien do budynku świetlicy w Kosówce. Planowany całkowity koszt zadania: 

30 147,36 zł z czego dofinansowanie 15 000,00zł. Burmistrz zauważył, iż zostaną jeszcze 

tylko Miecze. Dodał, iż gmina będzie musiała się spiąć i do końca tej kadencji dokonać 

budowy strażnicy w Mieczach. Wówczas wszystkie budynki użyteczności publicznej na 

terenach wiejskich będą nowe, lub wyremontowane. 

 

Obecnie wstrzymano prace nad realizacją inwestycji budowy sieci wodociągowej na terenie 

naszej gminy. Dotyczy to w szczególności miejscowości Rybczyzna. Wykonawca jako 

powód zaniechania robót, podał panującą epidemię koronawirusa. 

 

Planowana jest inwestycja pn. „Budowa wiaty rekreacyjnej w miejscowości Ciszewo” 

w ramach, której na działce gminnej w Ciszewie ma powstać miejsce spotkań mieszkańców 

sołectwa. Gmina Rajgród zapewni niezbędną dokumentację (projekt budowlany) oraz 

materiały budowlane potrzebne do wykonania zadania, natomiast budowa wiaty zostanie 

wykonana w ramach pracy własnej mieszkańców wsi Ciszewo. Planowany koszt realizacji 

inwestycji to 15 000,00 zł. 

 

Zaawansowane prace trwają również nad przetargiem na budowę ścieżki przyrodniczej wokół 

Jeziora Rajgrodzkiego w ramach zadania pn. „Ochrona krajobrazu oraz zasobów 

przyrodniczych przez zagospodarowanie nadbrzeża Jeziora Rajgrodzkiego w 

Rajgrodzie oraz terenów przyległych”. Burmistrz dodał, iż gmina ciągle przygotowuje 

opcję budowy ścieżki z innego materiału niż drewno. Poinformował, iż na rynku trudno 

znaleźć dobry materiał. Gmina zastanawiała się nad afrykańskim drewnem, jednak okazało 

się, iż w polskich warunkach materiał ten źle reaguje. Kolejną propozycją był hanit- 

omawiany na poprzednich obradach Rady Miejskiej w Rajgrodzie.  
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Ad. 6. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Grajewskiemu 

Głos zabrał Sekretarz. Poinformował, iż kwota pomocy jest zabezpieczona w budżecie gminy. 

Dodał, iż uchwała jest niezbędna do udzielenia z budżetu Gminy Rajgród pomocy finansowej 

Powiatowi Grajewskiemu w wysokości 1.139,00 zł (słownie złotych: jeden tysiąc sto 

trzydzieści dziewięć) z przeznaczeniem na dofinansowanie Warsztatów Terapii Zajęciowej w 

Grajewie prowadzonych przez Stowarzyszenie Wspierania Inicjatyw Społecznych na Rzecz 

Osób Niepełnosprawnych w Grajewie. Dodał, iż jest to uchwała niezbędna, tzw. uchwała 

intencyjna. 

Przewodniczący zapytał radnych czy mają jakieś pytania do przedstawionej uchwały. Pytań 

nie wniesiono. 

Przewodniczący przedstawił projekt Uchwały Nr XVIII/113/20 Rady Miejskiej w Rajgrodzie 

z dnia 31 marca 2020 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Grajewskiemu. 

Przewodniczący RM poprosił o opinię komisji. Komisja zaopiniowała projekt uchwały 

pozytywnie.  

Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku zarządzonego 

głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła Uchwałę Nr XVIII/113/20 

Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 31 marca 2020 r. w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Powiatowi Grajewskiemu.  

 

Sekretarz poprosił o przerwę, ze względu na fakt, iż Skarbnik przygotowuje zmiany w 

budżecie, które przegłosowano na komisjach. Przewodniczący ogłosił 10 minut przerwy. 

 

b) zmian w budżecie Gminy Rajgród na rok 2020 

Głos zabrała Skarbnik. Przedstawiła objaśnienia do zmian w planie wydatków i dochodów 

budżetu gminy na 2020 r. Po stronie planu wydatków i dochodów wprowadza się następujące 

zmiany:  

1. Dokonuje się zwiększenia po stronie dochodów i wydatków w rozdziale 85230w ramach 

dotacji z PUW na realizację zadań związanych z rządowym programem posiłek w szkole i w 

domu” – pismo nr FBII.3111.92.2020.WM z 11.03.2020r. –kwota 3.000,00zł.-rozdział 85230.  

2. Wprowadza się zmiany do projektu „Rajgród Seniorom” realizowanego w ramach RPO 

WP na lata 2014- 2020. Projekt będzie realizowany w okresie od 2020.04.01do 2021.08.31. 

Całkowita wartość projektu wynosi 238 766,25 zł z tego dofinansowanie EFS: 224 486,25 zł, 

wkład własny Gminy Rajgród: 14 280,00 zł. Do budżetu 2020 wprowadza się finansowanie 

planowanych działań w okresie od 01 kwietnia 2020r.do 31 grudnia 2020r.kwota 138 436,00 



8 

 

zł, z tego dofinansowanie EFS wynosi 130 876,00 zł, wkład własny Gminy Rajgród: 7 560,00 

zł.-rozdział 85395.  

3. Środki z rozdziału 85395 w kwocie 3.440,00 zł przenosi się do rozdziału 85295 na 

świadczenia dla osób potrzebujących pomocy doraźnej w związku z zagrożeniem 

epidemiologicznym.  

4. Dokonuje się zwiększenia wydatków- z przeznaczeniem na sterylizację i kastrację kotów 

wolno żyjących w ramach realizacji Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Rajgród w 2020 roku. Kwota 

2.000,00zł - rozdział 90095  

5. Dokonuje się zwiększenia po stronie dochodów i wydatków w związku z wprowadzeniem 

podatku leśnego-Gmina Rajgród.-kwota 675zł, rozdział 02001 i 75615.  

6. Dokonuje się zwiększenia po stronie dochodów i wydatków w związku ze złożeniem 

wniosku na realizację zadania pn. ”Usuwanie folii rolniczych i innych odpadów 

pochodzących z działalności rolniczej” do Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i 

Gospodarki Wodnej – kwota 77.500zł. Rozdział 90095.  

7. Dokonuje się zwiększenia po stronie wydatków na realizację zadania inwestycyjnego pn. 

„Budowa wiaty rekreacyjnej w miejscowości Ciszewo”. Inwestycja zrealizowana zostanie 

przy współudziale mieszkańców. Kwota wprowadzona do budżetu Gminy zostanie 

przeznaczona na opracowanie dokumentacji technicznej (projekt budowlany) oraz zakup 

materiałów budowlanych. Kwota 15.000zł. Rozdział 92195.  

8. Dokonuje się zmniejszenia wydatków i dochodów na realizację zadań inwestycyjnych pn. 

„Budowa sieci wodociągowej i kanalizacji sanitarnej w Czarnej Wsi”oraz „Rozbudowa sieci 

wodociągowej na terenie gminy Rajgród – Rybczyzna”. Zmiana wynika z konieczności 

aktualizacji zestawienia rzeczowo-finansowego, uwzględniającej rzeczywiste wydatki. 

Zestawienie rzeczowo-finansowe stanowi załącznik do umowy o dofinansowanie inwestycji. 

W związku z tym, że w 2020 roku Gmina zamierza dokonać rozliczenia końcowego operacji 

pt. „Przebudowa ujęcia wody w Rajgrodzie oraz budowa sieci wodociągowej i 

przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie gminy Rajgród”, niezbędne jest dokonanie 

wszelkich aktualizacji. Rozdział 01010. Kwota-321.506 zł  

9. Dokonuje się zmiany po stronie dochodów i wydatków w związku z realizacją zadania 

inwestycyjnego pn. „Utworzenie miejsca rekreacji w miejscowości Czarna Wieś” Gmina 

zawarła umowę o dofinansowanie realizacji operacji w kwocie 50 450,00 zł. Dofinansowanie 

pochodzi z budżetu Unii Europejskiej-42.883zł oraz z budżetu krajowego-7.568zł. kwotę 

dofinansowania i odpowiednio zaplanowane wydatki dzieli się, jak powyżej. Rozdział 92195.  



9 

 

10. Dokonuje się przeniesień po stronie wydatków ZSP w rozdziale 80150 w związku z 

bieżącymi potrzebami – kwota 512zł.  

11. Dokonuje się zwiększenia po stronie dochodów ZSP w Rajgrodzie, w związku z 

wpływem nadpłaty za energię elektryczną za 2019r. Kwota 4.522,00zł Rozdział 80101.  

12. Dokonuje się zmniejszenia dotacji dla Biblioteki Publicznej w Rajgrodzie (rozdział 

92116), w związku z opuszczeniem lokalu w Bełdzie i zwiększenia wydatków Urzędu 

Miejskiego w Rajgrodzie (rozdział 70005), w związku z przejęciem opłat za administrowanie 

lokalem-kwota 10.000zł.  

13. Dokonuje się zwiększeń planu dochodów, w związku z dostosowaniem planu do 

wykonania: rozdział 01010-opłata za POŚ, odsetki, podatek VAT -176.533zł; rozdział 60095-

odszkodowanie za zniszczone wiaty przystankowe-4.195zł; rozdział 75616-koszty upomnień-

300zł; rozdział 75618-odsetki za zajęcie pasa drogowego-2zł; rozdziały 92109, 90015-wpływ 

nadpłat za energię elektryczną za 2019r.-3zł;  

14. Dokonuje się zwiększenia po stronie wydatków w związku z koniecznością naprawy 

uszkodzonych wiat przystankowych-7.000zł.  

15. Dokonuje się zwiększenia po stronie wydatków o 84zł w związku z aktualizacją kwoty, 

przeznaczonej na dotację celową na pomoc finansową dla Powiatu Grajewskiego w związku z 

funkcjonowaniem Warsztatu Terapii Zajęciowej i uczęszczania na zajęcia 1osoby 

zamieszkującej na terenie Gminy Rajgród. Rozdział 85311.  

16. Po stronie wydatków wprowadza się środki, które zostały nie wykorzystane w 2019r. i 

dotyczą wpływów z tytułu wydawania zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych oraz 

wydatki na realizację zadań określonych w gminnym programie profilaktyki i rozwiązywania 

problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii na 2019r.-136.707zł.  

17. Po stronie wydatków wprowadza się środki, które zostały nie wykorzystane w 2019r. i 

dotyczą wpływów z opłat za gospodarowanie odpadami i koszt funkcjonowania systemu 

gospodarowania odpadami w 2019 r.-36.006zł  

18. Po stronie wydatków wprowadza się środki, które zostały nie wykorzystane w 2019r. i 

dotyczą wydatków w ramach projektu realizowanego w ramach projektu realizowanego z 

RPO, pn. „Szkoła w Rajgrodzie - szkołą kompetencji kluczowych”-13.182,68zł. Rozdział 

80195.  

19. Dokonuje się zwiększenia po stronie dochodów i wydatków w związku z wpływem 

dofinansowania w ramach realizacji projektu pn. „Szkoła w Rajgrodzie - szkołą kompetencji 

kluczowych”, które było planowane, a nie wykonane w 2019r. na kwotę-49.322,81zł.  
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20. Dokonuje się również zmian pomiędzy paragrafami w ramach bieżących potrzeb w 

rozdziale 80195 oraz w związku z realizacją powyższego projektu.  

21. Dokonuje się rozdysponowanie rezerwy celowej dotyczącej rezerwy na zarządzanie 

kryzysowe w kwocie 10.000zł z przeznaczeniem na zakup środków niezbędnych do 

zapobiegania rozprzestrzeniania się epidemii koronawirusa -9.500zł oraz na ewentualne 

koszty przesyłki tych środków -500zł. Rozdział 75421.  

22. Dokonuje się zwiększenia po stronie wydatków w ramach dofinansowania zakupu 

(dotacja celowa), furgonu-pojazdu dla służby prewencyjnej Komendy Powiatowej Policji w 

Grajewie 10.000,00zł. Rozdział 75405.  

Wynik operacyjny stanowiący różnicę pomiędzy dochodami bieżącym, a wydatkami 

bieżącymi w 2020 roku jest dodatni co oznacza, że została zachowana relacja z art. 242 

ustawy o finansach publicznych. 

Przewodniczący zapytał radnych czy mają jakieś pytania do przedstawionej uchwały. Pytań 

nie wniesiono. 

Przewodniczący przedstawił projekt Uchwały Nr XVIII/114/20 Rady Miejskiej w Rajgrodzie 

z dnia 31 marca 2020 r. w sprawie zmian w budżecie Gminy Rajgród na rok 2020. 

Przewodniczący RM poprosił o opinię komisji. Komisja zaopiniowała projekt uchwały 

pozytywnie.  

Przewodniczący poinformował, iż w obradach sesji uczestniczy obecnie 11 radnych. Jedna 

osoba musiała opuścić obrady sesji.  

Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku zarządzonego 

głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła Uchwałę Nr XVIII/114/20 

Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 31 marca 2020 r. w sprawie zmian w budżecie Gminy 

Rajgród na rok 2020.  

 

c) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Rajgród na lata 2020-32 

Głos zabrała Skarbnik. Poinformowała, iż zmiany w WPF są zgodne ze zmianami 

wniesionymi w budżecie gminy. W związku ze zmianami w przedsięwzięciach dokonano 

aktualizacji załącznika przedsięwzięć w punktach dot. budowy sieci wodociągowej i 

kanalizacyjnej w Czarnej Wsi, rozbudowy sieci wodociągowej na terenie gminy Rajgród- 

Rybczyzna oraz w zadaniu Szkoła w Rajgrodzie- Szkołą kompetencji kluczowych. Do 
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przedsięwzięć dopisano nowe zadanie- Rajgród Seniorom, które będzie realizowane przez 

OPS w Rajgrodzie w latach 2020-2021. Zaktualizowano również długość WPF, została ona 

skrócona do roku 2030, w związku z niewykonaniem kredytu i aktualizacji bieżącej kwoty 

kredytów. Z przedstawionych w prognozie wartości wynika, iż w latach 2020-2030 nie 

zostanie naruszona relacja o której mowa w artykule 243 ustawa o finansach publicznych- to 

jest stosunek łącznej kwoty przypadających w danym roku budżetowym spłat rat kredytów 

wraz z należnymi w danym roku odsetkami do planowanych dochodów ogółem budżetu w 

latach kolejnych, nie przekroczy średniej arytmetycznej obliczonej w ostatnich 3 latach relacji 

dochodów bieżących powiększonych o dochody ze sprzedaży majątku oraz pomniejszonych o 

wydatki bieżące do dochodów ogółem budżetu. Wynik operacyjny stanowiący różnicę 

między dochodami bieżącymi, a wydatkami bieżącymi w roku 2020, jest dodatni, co oznacza, 

że została spełniona relacja o której mowa w artykule 243 ustawy o finansach publicznych. 

Przewodniczący zapytał radnych czy mają jakieś pytania do przedstawionej uchwały. Pytań 

nie wniesiono. 

Przewodniczący przedstawił projekt Uchwały Nr XVIII/115/20 Rady Miejskiej w Rajgrodzie 

z dnia 31 marca 2020 r. w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Rajgród na lata 2020-32. Przewodniczący RM poprosił o opinię komisji. Komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku zarządzonego 

głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła Uchwałę Nr XVIII/115/20 

Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 31 marca 2020 r. w sprawie zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Gminy Rajgród na lata 2020-32.  

 

d) zwolnienia samorządowego zakładu budżetowego - Zakładu Gospodarki Komunalnej i 

Mieszkaniowej w Rajgrodzie z obowiązku wpłaty nadwyżki środków obrotowych do 

budżetu Gminy Rajgród 

Głos zabrał Burmistrz. Wyjaśnił, iż 18 marca 2020 r. Dyrektor ZGKiM w Rajgrodzie zwrócił 

się z pismem- prośbą do Rady Miejskiej w Rajgrodzie i Burmistrza o zwolnienie z obowiązku 

wpłaty całości nadwyżki środków obrotowych do budżetu Gminy Rajgród w wysokości 

69.762,47 zł (słownie złotych: sześćdziesiąt dziewięć tysięcy siedemset sześćdziesiąt dwa 

47/100) ustalonej na koniec okresu sprawozdawczego za 2019 r. Burmistrz dodał, iż dyrektor 

powyższą kwotę chce przeznaczyć na usunięcie poważnej awarii w stacji uzdatniania wody w 
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Rajgrodzie. Dyrektor częścią nadwyżki chciałby pokryć koszty usunięcia awarii w kwocie 

33 210 zł. Dzięki naprawie mieszkańcy w bezpieczny sposób będą mogli korzystać z wody. 

Kolejną rzeczą jest inwestycja polegająca na zakupie podnośnika koszowego tzw. zwyżki- w 

planowanej kwocie 36 552,41 zł. Zdaniem Burmistrza, analizując rynek, kwota nie jest 

wysoka. Burmistrz dodał, iż Dyrektor ZGKiM do podanej kwoty zapewne dołoży coś ze 

swojego budżetu. Burmistrz poinformował, iż zwyżka jest niezbędna. Zarówno pierwsze 

przeznaczenie, jak i drugie dyrektor uzgadniał z Burmistrzem, od którego otrzymał wstępną 

akceptację. Burmistrz uzasadnił, iż zwyżka jest potrzebna, aby utrzymać zieleń miejską. Na 

terenie gminy jest sporo zadrzewiń, zakrzaczeń, również ozdobnych, które trzeba 

utrzymywać- Góra Zamkowa, plac przy Domu Kultury, obszar w Parku Miejskim i wiele 

innych miejsc, które znajdują się na terenie miasta i gminy Rajgród. Burmistrz dodał, iż 

dyrektor przeszkolił pracowników ZGKiM  do pracy na wysokościach. Dwóch z nich to są 

elektrycy, którzy mają stosowne uprawnienia. Dzięki zakupowi zwyżki oraz uprawnieniom 

pracowników, gmina będzie mogła zlecać ZGKiM prace na wysokościach, utrzymanie 

oświetlenia. Burmistrz zachęcił radnych, aby przyjęli powyższą uchwałę. Nadwyżka 

świadczy o dobrej pracy ZGKiM oraz dobrym zarządzaniu dyrektora zakładu. 

Przewodniczący zapytał radnych czy mają jakieś pytania do przedstawionej uchwały. Pytań 

nie wniesiono. 

Przewodniczący przedstawił projekt Uchwały Nr XVIII/116/20 Rady Miejskiej w Rajgrodzie 

z dnia 31 marca 2020 r. w sprawie zwolnienia samorządowego zakładu budżetowego - 

Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Rajgrodzie z obowiązku wpłaty 

nadwyżki środków obrotowych do budżetu Gminy Rajgród.  

Przewodniczący RM poprosił o opinię komisji. Komisja zaopiniowała projekt uchwały 

pozytywnie. 

Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku zarządzonego 

głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła Uchwałę Nr XVIII/116/20 

Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 31 marca 2020 r. w sprawie zwolnienia samorządowego 

zakładu budżetowego - Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Rajgrodzie z 

obowiązku wpłaty nadwyżki środków obrotowych do budżetu Gminy Rajgród.  
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e) niewyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w budżecie Gminy Rajgród na 

rok 2021 

Głos zabrał Burmistrz. Poinformował, iż przy jego udziale w roku 2015 poprzednia Rada 

Miejska w Rajgrodzie podjęła uchwałę o stworzeniu funduszu sołeckiego. Dodał, iż wcześniej 

tego funduszu nie było, aczkolwiek mógł być. Ustawa o funduszu sołeckim obowiązuje w 

Polsce już kilkanaście lat. Zdaniem Burmistrza była to bardzo dobra decyzja. Dodał, iż 

podziękować za wyodrębnienie funduszu chcieli by zapewne również mieszkańcy 

poszczególnych sołectw. W roku 2016 na fundusz sołecki gmina przekazała  ponad 311 tys. 

zł, w roku 2017 prawie 360 tys. zł, w roku 2018 ponad 380 tys. zł, w roku 2019 ponad 450 

tys. zł. Burmistrz dodał, iż jak widać kwota na fundusz sołecki z roku na rok systematycznie 

wzrastała. Przypomniał, iż w roku ubiegłym, obecni radni podjęli uchwałę, aby nie 

wyodrębniać funduszu sołeckiego na rok bieżący. Wynikało to z budżetu gminy m.in. utrata 

podatku dochodowego od farmy wiatrowej w minionym roku. W tym roku podatek od farmy 

będzie wpływał od kwietnia. Dodał, iż utrata podatku spowodowana była ustawą od OZE 

uchwaloną w środku 2018 r., która zadziałała z mocą wsteczną od 1 stycznia 2018 r. i 

uwolniła budżet gminy, jak również kilkudziesięciu innych samorządów. Burmistrz dodał, iż 

z budżetu gminy zabrano ponad 3,5 mln zł. Biorąc pod uwagę otoczenie, w którym się 

obecnie gmina znajduje, nieprzewidywalność wpływów do budżetu gminy Rajgród, co 

jednoznacznie wynika z obecności pandemii koronowirusa, sytuacja finansowa gminy jest 

stabilna. Burmistrz dodał, iż gmina nie wie jakie pieniądze otrzyma i było by nieprzemyślane, 

aby gmina mogła sobie pozwolić na wyodrębnianie funduszu sołeckiego w roku przyszłym. 

Sugestia jest, aby te pieniądze pozostały w budżecie gminy. Burmistrz przypomniał 

zebranym, na co fundusz sołecki był wydawany przez poszczególne lata. Dodał, iż niektóre 

sołectwa miały doskonałe pomysły na wykorzystanie funduszu. Burmistrz poinformował, iż 

obecnie również dzieją się rzeczy, które były wykonywane przy pomocy funduszu np. 

stworzenie miejsca spotkań w Ciszewie, równanie dróg i uzupełnianie ubytków po zimie. 

Burmistrz poprosił radę, aby z wyodrębnieniem w budżecie gminy funduszu sołeckiego 

poczekać jeszcze  przynajmniej rok, a nawet dwa lata. Dopiero wtedy, kiedy gmina wzmocni 

się budżetowo, kiedy Skarb Państwa zwróci gminie należny podatek z farmy wiatrowej, kiedy 

sytuacja odnośnie epidemii będzie opanowana, wówczas gmina będzie wiedziała na czym stoi 

i będzie mogła spokojnie wyodrębnić fundusz sołecki. Burmistrz dodał, iż fundusz sołecki to 

dobra inicjatywa, oraz, że z funduszu są zwroty. Dodał, iż jednak z roku na rok zwroty są 

mniejsze. Burmistrz poprosił, aby gmina wróciła do funduszu sołeckiego, jak będzie miała 

stabilny budżet. 
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Przewodniczący zapytał radnych czy mają jakieś pytania do przedstawionej uchwały. Pytań 

nie wniesiono. 

Przewodniczący przedstawił projekt Uchwały Nr XVIII/117/20 Rady Miejskiej w Rajgrodzie 

z dnia 31 marca 2020 r. w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu 

sołeckiego w budżecie Gminy Rajgród na rok 2021.  

Przewodniczący RM poprosił o opinię komisji. Komisja zaopiniowała projekt uchwały 

pozytywnie. 

Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku zarządzonego 

głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła Uchwałę Nr XVIII/117/20 

Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 31 marca 2020 r. w sprawie niewyrażenia zgody na 

wyodrębnienie funduszu sołeckiego w budżecie Gminy Rajgród na rok 2021.  

 

f) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Rajgród 

Głos zabrał Sekretarz. Poinformował, iż zmiana uchwały dot. zmiany statutu Gminy Rajgród 

związana jest z załącznikiem nr 2, gdzie znajduje się wykaz jednostek organizacyjnych, w 

pkt. 3 znajduje się już nieistniejące Gimnazjum im. ks. Józefa Radwańskiego w Rajgrodzie. 

Dodał, iż gmina powinna mieć statut zgodny ze stanem faktycznym. 

Przewodniczący zapytał radnych czy mają jakieś pytania do przedstawionej uchwały. Pytań 

nie wniesiono. 

Przewodniczący przedstawił projekt Uchwały Nr XVIII/118/20 Rady Miejskiej w Rajgrodzie 

z dnia 31 marca 2020 r. zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Rajgród. 

Przewodniczący RM poprosił o opinię komisji. Komisja zaopiniowała projekt uchwały 

pozytywnie. 

W trakcie omawianej uchwały, obrady opuścił Radny Matysiewicz.  

Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku zarządzonego 

głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła Uchwałę Nr XVIII/118/20 

Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 31 marca 2020 r. zmieniająca uchwałę w sprawie 

uchwalenia Statutu Gminy Rajgród.  

 

g) przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie Gminy Rajgród w 2020 roku 

Głos zabrał Sekretarz. Przypomniał, iż jest to uchwała, która rada przyjmuje każdego roku. 

Jest to umocowane w przypisach prawa. Dodał, iż projekt uchwały był pozytywnie 
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zaopiniowany przez organizacje związane z ochroną zwierząt i generalnie utrzymuje on 

wszystkie dotychczasowe zapisy, które obowiązują od lat w Gminie Rajgród. Jedyną zmianą 

jest dopisek, iż gmina przeznacza 2000 zł na sterylizację i kastrację kotów.  

Przewodniczący zapytał radnych czy mają jakieś pytania do przedstawionej uchwały. Pytań 

nie wniesiono. 

Przewodniczący przedstawił projekt Uchwały Nr XVIII/119/20 Rady Miejskiej w Rajgrodzie 

z dnia 31 marca 2020 r. w sprawie  przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Rajgród w 2020 roku. 

Przewodniczący RM poprosił o opinię komisji. Komisja zaopiniowała projekt uchwały 

pozytywnie. 

W trakcie omawianej uchwały, na obrady sesji wrócił Radny Matysiewicz.  

Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku zarządzonego 

głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła Uchwałę Nr XVIII/119/20 

Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 31 marca 2020 r. w sprawie przyjęcia programu opieki 

nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 

Rajgród w 2020 roku.  

 

h) określenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego 

Głos zabrał Sekretarz. Przypomniał, iż projekt uchwały związany jest ze skargą do 

Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego. Skarga pochodzi od Prokuratora Okręgowego w 

Łomży, który zakwestionował dwa zapisy uchwały z 2006 roku w sprawie określenia 

wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego. Uwagi dotyczyły kwestii związanych z 

błędnym określeniem- roczne stawki opłat obejmują pełen rok kalendarzowy, a nie rok. W 

związku z powyższym w poprawionym projekcie uchwały zostaje usunięty ten zapis. Druga 

kwestia dotyczyła tego, iż za pełen rok kalendarzowy wysokość stawek opłat obliczany jest 

proporcjonalnie do liczby miesięcy- zapis w projekcie nowej uchwały również zostaje 

usunięty. Sekretarz dodał, iż w tym punkcie powinno być użyte sformułowanie do liczby dni. 

Wytłumaczył zebranym, iż są to zapisy ustawowe, których w uchwale nie powielono. Po 

posiedzeniu Komisji Skarg Wniosków i Petycji, komisja uznała, iż skarga jest zasadna i 

zleciła sporządzenie nowego projektu uchwały, co też zostało zrealizowane.  
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Przewodniczący zapytał radnych czy mają jakieś pytania do przedstawionej uchwały. Pytań 

nie wniesiono. Przewodniczący przypomniał, iż projekt uchwały był szczegółowo omawiany 

na komisjach wspólnych. 

Przewodniczący przedstawił projekt Uchwały Nr XVIII/120/20 Rady Miejskiej w Rajgrodzie 

z dnia 31 marca 2020 r. w sprawie  określenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa 

drogowego.  

Przewodniczący RM poprosił o opinię komisji. Komisja zaopiniowała projekt uchwały 

pozytywnie. 

Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku zarządzonego 

głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła Uchwałę Nr XVIII/120/20 

Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 31 marca 2020 r. w sprawie określenia wysokości stawek 

opłat za zajęcie pasa drogowego.  

 

i) ustalenia zasad odpłatności z tytułu udzielania zgody na prowadzenie robót budowlanych 

oraz umieszczanie urządzeń infrastruktury technicznej w nieruchomościach będących 

własnością lub we władaniu (posiadaniu) Gminy Rajgród, a nie będących drogami 

publicznymi 

Głos zabrał Sekretarz. Poinformował, iż projekt uchwały jest odpowiedzią na coraz większą 

liczbę wniosków wpływających do UM w Rajgrodzie dotyczących prowadzenia robót 

budowlanych na działkach gminnych, lub innych gruntach będących własnością gminy lub 

umieszczaniu różnych elementów infrastruktury technicznej. Dodał, iż do tej pory gmina nie 

miała tej kwestii uregulowanej, tutaj mogą pojawić się dodatkowe źródła finansowe dla 

gminy. Rada poprzez uchwałę upoważnia Burmistrza do wyrażania zgody na udostepnienie 

gruntów lub upoważnia do wyrażania zgody na umieszczanie w tych gruntach infrastruktury 

technicznej. Kwestie cen regulować będzie zarządzenie Burmistrza Rajgrodu.   

Przewodniczący zapytał radnych czy mają jakieś pytania do przedstawionej uchwały. Pytań 

nie wniesiono.  

Przewodniczący przedstawił projekt Uchwały Nr XVIII/121/20 Rady Miejskiej w Rajgrodzie 

z dnia 31 marca 2020 r. w sprawie  ustalenia zasad odpłatności z tytułu udzielania zgody na 

prowadzenie robót budowlanych oraz umieszczanie urządzeń infrastruktury technicznej  

w nieruchomościach będących własnością lub we władaniu (posiadaniu) Gminy Rajgród, a 

nie będących drogami publicznymi.  
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Przewodniczący RM poprosił o opinię komisji. Komisja zaopiniowała projekt uchwały 

pozytywnie. 

Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku zarządzonego 

głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła Uchwałę Nr XVIII/121/20 

Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 31 marca 2020 r. w sprawie ustalenia zasad odpłatności z 

tytułu udzielania zgody na prowadzenie robót budowlanych oraz umieszczanie urządzeń 

infrastruktury technicznej w nieruchomościach będących własnością lub we władaniu 

(posiadaniu) Gminy Rajgród, a nie będących drogami publicznymi.  

 

j) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

gminy Rajgród (tereny położone na obszarze wsi Woźnawieś) 

Głos zabrał Burmistrz. Poinformował, iż nie jest tajemnicą, iż cyklicznie do UM w 

Rajgrodzie wpływają wnioski mieszkańców, aby tereny, które są ich własnością, 

zagospodarować w inny sposób, niż są one w obecnym przeznaczeniu. Dodał, iż tworzenie 

planów zagospodarowania przestrzennego jest niezwykle kosztowne, czasochłonne i 

pracochłonne. Poinformował, iż co pewien czas, trzeba takie wnioski analizować. Uchwała 

została przedstawiona szczegółowo radzie na komisji. Burmistrz poprosił radę o podjęcie 

powyższej uchwały. Dodał, iż uchwała dotyczy stosunkowo niewielkich gruntów, ale 

pieniądze na realizację planu pochodzą z grantu dla gminy na konsultacje społeczne w 

elemencie planowania przestrzennego.  

Przewodniczący zapytał radnych czy mają jakieś pytania do przedstawionej uchwały. Pytań 

nie wniesiono. Przewodniczący przypomniał, iż projekt uchwały był szczegółowo omawiany 

na komisjach wspólnych. 

Przewodniczący przedstawił projekt Uchwały Nr XVIII/122/20 Rady Miejskiej w Rajgrodzie 

z dnia 31 marca 2020 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego gminy Rajgród (tereny położone na obszarze wsi 

Woźnawieś).  

Przewodniczący RM poprosił o opinię komisji. Komisja zaopiniowała projekt uchwały 

pozytywnie. 

Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku zarządzonego 

głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła Uchwałę Nr XVIII/122/20 

Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 31 marca 2020 r. w sprawie przystąpienia do 
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sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Rajgród (tereny 

położone na obszarze wsi Woźnawieś).  

 

k) obywatelskiej inicjatywy uchwałodawczej 

Głos zabrał Sekretarz. Poinformował, iż uchwała uwzględnia dwie poprawki wniesione przez 

Wydział Nadzoru i Kontroli Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego, które zostały omówione na 

komisji. 

Przewodniczący zapytał radnych czy mają jakieś pytania do przedstawionej uchwały. Pytań 

nie wniesiono.  

Przewodniczący przedstawił projekt Uchwały Nr XVIII/123/20 Rady Miejskiej w Rajgrodzie 

z dnia 31 marca 2020 r. w sprawie obywatelskiej inicjatywy uchwałodawczej. 

Przewodniczący RM poprosił o opinię komisji. Komisja zaopiniowała projekt uchwały 

pozytywnie. 

Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku zarządzonego 

głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła Uchwałę Nr XVIII/123/20 

Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 31 marca 2020 r. w sprawie obywatelskiej inicjatywy 

uchwałodawczej.  

Ad. 7. Przedstawienie sprawozdań: 

a) z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

i Przeciwdziałania Narkomanii w 2019 roku, 

b) z Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2017-2019 oraz z Realizacji Zadań z 

Zakresu Wspierania Rodziny za 2019 rok oraz Przedstawienie Potrzeb Związanych z 

Realizacją Zadań,  

c) z realizacji „Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony 

Ofiar Przemocy w Rodzinie” za 2019 rok. 

Przewodniczący Rady poinformował, iż jest obowiązek przedstawienia powyższych 

sprawozdań. Dodał, iż sprawozdania zostały przekazane radnym na Dysk Google. Aby na 
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obradach ograniczyć liczbę osób ze względu na bezpieczeństwo, stwierdzono, iż nie będą 

zaproszone osoby odpowiedzialne za sprawozdania.  

Ad. 8. Wnioski i oświadczenia radnych.  

Radni nie wnieśli żadnych wniosków i oświadczeń. 

Ad. 9. Sprawy różne.  

Radny Matysiewicz podziękował Burmistrzowi i Dyrektorowi ZGKiM za podcięcie drzew na 

ulicy szkolnej, w szczególności dojście do Domu Kultury w Rajgrodzie. Podziękował również 

za wycięcie drzew na ul. Warszawskiej przy bloku nr 11. 

Radny Zapert podziękował Burmistrzowi, za to, że Powiat Grajewski w niewielkim stopniu 

wywiązał się z części realizacji planowanych zadań. 

Burmistrz poinformował, iż w kwestii Powiatu Grajewskiego niewiele się zmieniło. Dodał, iż 

jest to nadal trudny partner. Uspokoił zebranych, iż udało się wypracować metodę współpracy 

z powiatem, która polega na pismach skierowanych do powiatu informujących o tym, co jest 

do zrobienia na terenie gminy. Dodał, iż okazało się, że taka forma działa. Dodał, iż działania 

gminy wspiera również Wiceprzewodniczący Powiatu Grajewskiego- Marek Kostrzewski. 

Burmistrz dodał, iż do uzyskania dobrej współpracy jest jeszcze długa droga. 

Burmistrz poinformował, iż od 13 marca, co piątek, mają miejsce cykliczne spotkania 

Gminnego Zespołu Zarządzania Kryzysowego. Poinformował, iż gmina stara się, aby zadbać 

o bezpieczeństwo mieszkańców. W tym celu m. in. zamknięty jest UM w Rajgrodzie, oraz 

podległe mu jednostki organizacyjne. Dodał, iż gminie zależy, aby nie rozprzestrzeniać 

wirusa oraz aby maksymalnie ograniczyć zagrożenie. Poinformował, iż w tym celu m. in. na 

obrady sesji nie zaproszono sołtysów i kierowników jednostek organizacyjnych. Na 

spotkaniach opracowywane są zalecenia. 

Burmistrz poinformował, iż w jego ocenie w sposób istotny zagrożony jest kalendarz imprez 

na 2020 rok. Dodał, iż decyzja w sprawie kalendarza zostanie podjęta po Świętach 

Wielkanocnych.  Dodał, iż na ten moment niemożliwe wydaje się przeprowadzenie Dni 

Rajgrodu. Poinformował, iż jeśli nawet wirusa nie będzie, lub będzie mało odczuwalny, a 

ludzie wyjdą z domów, to tak naprawdę nie będzie się z czego cieszyć i nie będzie czego 
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świętować. Dodał, iż obecny rok trzeba przeżyć pokorniej. Przyczynami są wysoka liczba 

zgonów w Polsce i na świecie, tąpniecie gospodarcze które już trwa i będzie jeszcze większe. 

Dodał, iż informuje w tej kwestii zebranych w celu zasygnalizowania sprawy, aby nie 

nastawiać się na Dni Rajgrodu, ani inne imprezy zaplanowane w najbliższym czasie. 

Poinformował, iż radni w swoich okręgach mogą zacząć już mieszkańców do tej myśli 

przygotowywać. 

Burmistrz poinformował zebranych, iż w najbliższym tygodniu gmina wystosuje pismo go 

Komisarza Wyborczego w Łomży dot. wskazania przeszkód przeprowadzenia wyborów na 

Prezydenta RP.  Dodał, iż gmina otrzymała kalendarz wyborczy wydany postanowieniem 

Marszałka Sejmu RP z 5 lutego br. w sprawie zarządzenia wyborów na Prezydenta RP. W 

kalendarzu określone są konkretne terminy. Burmistrz przedstawił swoje wątpliwości co do 

realizacji harmonogramu kalendarza wyborczego. Dodał, iż brakuje chętnych na członków 

Komisji Wyborczych. Burmistrz poinformował, iż nie będzie wyznaczał pracowników do 

podjęcia tak trudnego zadania. Dodał, iż jest to za duża odpowiedzialność. W ocenie 

Burmistrza oraz ocenie prawnej stowarzyszenia sędziów, wydanie polecenia pracownikom, 

aby byli członkami komisji wyborczych, jest ewidentnym naruszeniem art. 165 kodeksu 

karnego- powszechne narażenie na niebezpieczeństwo utraty życia lub zdrowia. Dodał, iż nie 

jest to czas na uczestniczenie w jakichkolwiek wyborach oraz tym bardziej to nie czas, aby 

wybierać tak ważną osobę jak Prezydenta RP. Dodał, iż takie stanowisko przekaże do 

Komisarza Wyborczego w Łomży. Burmistrz poinformował, iż liczy się z konsekwencjami, 

które mogą mieć miejsce. Może zostać ogłoszony stan nadzwyczajny, gdzie władza 

burmistrzów będzie mogła być dużo mniejsza niż obecnie. 

Przewodniczący Rady poinformował, iż w miejscowościach, w których znajdują się domki 

letniskowe, zauważono wzmożony ruch. Dodał, iż mieszkańcy czują się na pewien sposób 

zagrożeni. Uzupełnił, iż do gminy napływają ludzie mieszkający na co dzień w dużych 

miastach. Zapytał, czy gmina w sytuacji pandemii, zagrożenia zachorowaniem, rządowym 

nakazem pozostania w domach,  może coś zrobić, aby zaprzestać napływania ludności spoza 

gminy. 

Burmistrz poinformował, iż obostrzenia obowiązujące na ten moment nie mówią 

jednoznacznie jak należy postępować. Są to przepisy bardzo ogólne. Dodał, iż jest to miękkie, 

płynne prawo, które można bardzo różnie interpretować. Prawo dotyczące kwestii 

koronowirusa opiera się na mądrości ludzkiej. Poinformował, iż ograniczenie 
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przemieszczania się ludzi mógłby regulować jasny i czytelny przepis, mówiący o tym, iż nie 

można opuszczać swojego miejsca zamieszkania. Burmistrz dodał, iż w jego ocenie nie 

wydaje mu się, że gmina w tej sprawie może coś zadziałać. 

Radca Prawny poinformował, iż są podejmowane pewne działania prewencyjne, np. w 

Zakopanem. Przed wjazdem do miasta stoi patrol policji, który zatrzymuje każdego na obcych 

numerach rejestracyjnych. Również Burmistrz Zakopanego zapowiedział, iż planuje działania, 

które będą zmierzać do zablokowania miasta. Na chwilę obecną nie ma instrumentów 

prawnych, które mogły by zadziałać wprost. Radca dodał, iż w przypadku, jak na bulwarach, 

nad jeziorami, w miejscach publicznych będzie pojawiała się coraz większa liczba osób, 

wówczas policja będzie musiała interweniować oraz będzie mogła ukarać mandatem.  

Burmistrz poinformował, iż z poleceń rządu nie płyną zalecenia, z których będzie wynikać, iż 

miasta i gminy w pewien sposób mogą ograniczyć napływ ludności z innych miejscowości. 

Burmistrz uzupełnił, iż włodarz miejscowości nie może polecić, aby policja stała na wjazdach 

do miasta, taką decyzję mógł wydać Komendant Policji. Dodał, iż z blokowaniem 

miejscowości by się jeszcze wstrzymał i zobaczył co będzie się działo. Jeżeli takie zapisy 

pojawią się, wówczas gmina będzie informowała o tym policję.  

Przewodniczący Rady przypomniał zebranym, iż radnych obowiązuje złożenie do 30 kwietnia 

oświadczenia majątkowego  zgodnie ze stanem na koniec poprzedniego roku.  

Przewodniczący Rady złożył życzenia z okazji Świąt Wielkiej Nocy. Burmistrz również 

dołączył się do życzeń.  

Ad. 10. Zamknięcie Obrad. 

Po wyczerpaniu porządku obrad o godz. 14:40 Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął 

obrady XVIII Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 
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